
Referat fra 1. møde i Lokal Trepart for Horsens Fjord, 28. februar 2025

Velkomst

Formand for den lokale trepart, Rikke Østergaard Christensen, bød velkommen.

Gennemgang af Kommissorium for Lokal Trepart

Sekretariatet gennemgik væsentlige elementer i kommissoriet samt mere generelt den 

opgave, som den lokale trepart står over for.

Der blev aftalt følgende om dagsordener og referater:

• Alle repræsentanter fra den lokale trepart kan komme med forslag til 

dagsordenspunkter.

• Referater sendes til godkendelse.

• Dagsordener og referater bliver offentligt tilgængelige på en hjemmeside, som er i gang 

med at blive oprettet (den kommer til at ligge under Horsens Kommunes hjemmeside). 

Kommissoriet for den lokale trepart er godkendt i byråd og udvalg i de tre kommuner med 

størst opland i den lokale trepart: Horsens, Hedensted og Odder Kommuner.

Kommissoriet er ikke godkendt af Danmarks Naturfredningsforening og Landbrug og 

Fødevarer.

Det blev aftalt, at Danmarks Naturfredningsforening samt Landbrug og Fødevarer kan sende  

bemærkninger til kommissoriet. Bemærkningerne vil blive sendt med ud til hele treparten 

sammen med dagsordenen, og det vil blive drøftet på næste møde. Det er ikke besluttet, at 

kommentarerne vil føre til ændringer i kommissoriet.

Opstartsworkshop

Workshoppen blev faciliteret af Komponent.

Workshoppen havde følgende formål: 

Klar forståelse af den fælles opgave

Identifikation af lokale ressourcer og kompetencer

Fælles fodslag om at sikre fremdrift i arbejdet og den gode uenighedskultur



På workshoppen blev der udviklet nogle principper for samarbejdet:

Vores samarbejde baseres på:

OK at stille spørgsmål

Tålmodighed / vedholdenhed

Åbenhed i kommunikation

Ligeværd

Fremdrift og synlige målepunkter

Fokus på det fælles

Tryghed og fortrolighed

Afstemt kommunikation

Ansøgning om Kystvandråd

Sekretariatet gennemgik de væsentligste elementer i Kommissoriet for Kystvandrådet, som er 

godkendt af udvalg og byråd i Horsens, Hedensted og Odder Kommuner.

Videre proces og næste møde, bl.a. omlægningsplan og kriterier for arealudpegning

Sekretariatet fortalte kort om næste møde, som bl.a. vil handle om kriterier for 

arealudpegning og arbejdet med omlægningsplanen.


